

EMBASSY OF BELGIUM IN CANADA
PRESS RELEASE
31 MARCH 2023

Caroline Dromaguet, President and CEO of the Canadian Museum of History and Canadian War Museum, to receive Belgian honorary distinction

Ottawa | 31 March 2023

On Monday, April 3, 2023, Caroline Dromaguet, President and CEO of the Canadian Museum of History which includes the Canadian War Museum, will receive an honorary distinction from Belgium in recognition of her exceptional contribution to the country's image in Canada.

In the course of her work at both the Canadian Museum of History and Canadian War Museum, **Caroline Dromaguet has collaborated on numerous projects to commemorate and honour the Canadian soldiers who fell on the Belgian front during the Great War.** These include the exhibitions *Fighting in Flanders – Gas, Mud, Memory* during the commemorations of the centenary of the First World War in 2015; *100 Years of Remembrance, Canadians in Belgium in the Great War 1914-1918* as part of the festivities of the 150th anniversary of the Canadian Confederation; and *First World War – Far from Home* in 2018 which recalled the great diversity that characterized the troops during the First World War.

During their state visit to Canada in 2018, Caroline Dromaguet received Their Majesties the King and Queen of Belgium. She prepared for them a tour of the Canadian War Museum, highlighting several works from the collection of Alfred Théodore Joseph Bastien (1873-1955) - a visit that was greatly appreciated. That same year, as part of the commemorations organized by the city of Mons, she collaborated with the mayor of the city and the Belgian and Canadian commemorative committees to send to Belgium an armoured vehicle used by the Canadian Expeditionary Force during the First World War. More recently, Caroline Dromaguet hosted the launch in Canada of the "Names in the Landscape" platform developed by the Passchendaele Museum in Belgium and Library and Archives Canada, a platform that now allows many families of Canadian soldiers to trace their ancestors.

For her dedication and constant availability, she will be bestowed an honorary distinction at a reception attended by several Belgian and Canadian officials and some of the Embassy's partners.

For any questions, contact Maxime Ramon at the Embassy of Belgium in Canada at (maxime.ramon@diplobel.fed.be or +1 613 712 1965).



EMBASSY
OF BELGIUM



CANADIAN
WAR
MUSEUM
-
MUSÉE
CANADIEN
DE LA GUERRE



@BelgiuminCanada | #BEinCA

AMBASSADE DE BELGIQUE AU CANADA COMMUNIQUÉ DE PRESSE

31 MARS 2023

Caroline Dromaguet, P.-D.G. du Musée canadien de l'histoire et du Musée de la guerre, se verra remettre une distinction honorifique belge

Ottawa | 31 mars 2023

Ce lundi 3 avril 2023, Caroline Dromaguet, P.-D.G. du Musée canadien de l'histoire, qui inclut le Musée de la guerre, recevra une distinction honorifique belge en reconnaissance de sa contribution exceptionnelle au rayonnement de la Belgique au Canada.

Dans le cadre des fonctions qu'elle a exercées, tant au musée de l'histoire qu'au musée de la guerre, **Caroline Dromaguet a collaboré à de nombreux projets de mémoire et d'hommage aux soldats canadiens tombés au front belge pendant la Grande Guerre.** Citons les expositions *Se battre en Flandre – Gaz, Boue, Mémoire* lors des commémorations du centenaire de la Première guerre mondiale en 2015 ; *100 ans de mémoire, les Canadiens en Belgique durant la Grande Guerre, 1914-1918* dans le cadre des festivités du 150^e anniversaire de la Confédération Canadienne ; ou encore *Première Guerre mondiale – Loin de chez eux* en 2018 qui retraçait la grande diversité qui caractérisait les troupes lors de la Première Guerre mondiale.

Lors de leur visite d'Etat au Canada en 2018, Caroline Dromaguet a reçu Leurs Majestés le Roi et la Reine de Belgique. Elle leur a préparé une visite sur mesure du Musée canadien de la guerre, mettant en lumière plusieurs œuvres de la collection d'Alfred Théodore Joseph Bastien (1873-1955) – une visite fort appréciée. La même année, dans le cadre des commémorations organisées par la ville de Mons, elle a collaboré avec le maire de la ville et les comités commémoratifs belge et canadien afin d'envoyer en Belgique un véhicule blindé utilisé par le Corps expéditionnaire canadien lors de la Première Guerre mondiale. Plus récemment, Caroline Dromaguet a accueilli le lancement au Canada de la plateforme « Des noms dans le paysage » développée par le Musée Passendaele en Belgique et Bibliothèque et Archives Canada, plateforme qui permet aujourd'hui à de nombreuses familles de soldats canadiens de retrouver la trace de leurs aïeux.

Pour son dévouement et sa constante disponibilité, elle se verra remettre une distinction honorifique lors d'une réception à laquelle seront présents plusieurs officiels belges et canadiens ainsi que des partenaires de l'Ambassade.

Pour toute question, contactez Maxime Ramon à l'Ambassade de Belgique au Canada (maxime.ramon@diplomatie.fed.be ou +1 613 712 1965).



AMBASSADE
DE BELGIQUE



CANADIAN
WAR
MUSEUM
-
MUSÉE
CANADIEN
DE LA GUERRE



@BelgiuminCanada | #BEinCA